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Jaarverslag  bestuur IVN Ede 2024 
Truus van Otterloo 
 
Algemeen: 
 
2024 was een goed jaar voor de  afdeling als ook voor het bestuur.  
In de activiteitenfolder 2024 stonden meer dan 50 publieksactiviteiten. Deze zijn over het 
algemeen goed bezocht. 
Heel veel leden hebben zich op velerlei fronten ingezet, lees daarvoor de jaarverslagen van de 
afzonderlijke werkgroepen. 
 
Speerpunten  2024: 
 
* Het 40-jarig jubileum van de vogelwerkgroep. Deze bijzondere mijlpaal is uitgebreid gevierd 
met verschillende activiteiten. Vanwege het bereiken van een breed publiek achtten we het 
verantwoord hiervoor een ruim budget uit te trekken.     
 
*  De PR.  
-We streven naar meer bekendheid in het algemeen, maar ook onder doelgroepen als nieuwe 
Nederlanders en jongeren. We hebben allereerst ingezet op het meer structureel bekend 
maken van onze publieksactiviteiten in de plaatselijke kranten, op de website en op facebook. 
Dit gaat dankzij de inzet van de betrokken leden inmiddels heel goed. Voor het bereiken van 
“nieuwe” doelgroepen is echter een langere adem nodig. Er is dit jaar een aanzet gegeven door 
dit als gespreksonderwerp in de werkgroepoverleggen in te brengen. 
-Er is geprobeerd iemand te vinden die, liefst maar niet noodzakelijk als bestuurslid, PR-zaken 
op zich wil nemen. Dat is nog niet gelukt, deze zoektocht gaat door.  
 
Samenstelling bestuur: 
 
Er zijn dit jaar geen wisselingen in het bestuur geweest. Met een bezetting van 5 bestuursleden 
konden de meeste taken goed worden verdeeld en uitgevoerd.  
Er is gezocht naar een opvolger voor Michiel als penningmeester per 1 januari 2025; dit is 
gelukt. De nieuwe penningmeester zal de taken per 1 januari overnemen, maar pas na de ALV 
van 2025 (19 mei) officieel in functie zijn. 
 

functie naam Aandachtsgebieden, contactpersoon voor: 
Voorzitter:  Joop Ernst NGO, Groene Gids, Nieuwsbrief, Website, (PR) 

Vice-voorzitter:   Dico Wijma Werkgr vogels, fotografie, natuurgidsen, 
gletcherparadijs, contact terreineigenaren 

Secretaris Truus van Otterloo Werkgr.scholen, flora, jeugdclub, facebook, steenbreek 

2e secretaris: Gerda Oppedijk VOG’s, archivering, notuleren 

Penningmeester: Michiel Sytsma Ledenadministratie, Procurios, distributie Groene Gids 

 
Ledenaantallen:   
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Ons ledental groeide in 2024 van 251 naar 277, dit betekent een toename van 26 leden.  
Dit is meer dan gebruikelijk: de voorgaande jaren groeiden we gemiddeld met 10 leden per jaar.  
De schoolgidsencursus in 2024 en de in januari 2025 te starten NGO leverden vermoedelijk een 
flink deel van de extra nieuwe leden. Het aantal huisgenootleden nam toe met 2 en het aantal 
donateurs nam af met 9. 
De jeugdclub telde 7 leden meer dan in 2023. 

 

Aantal/jaar 1-1-2024 1-1-2025 Toe-
/afname 

leden 251 277 + 26 

huisgenootleden 25 27 + 2 

donateurs 62 53 -9 

jeugdclubleden 22 29 + 7 
 
 
Activiteiten bestuur en afdeling 
 
* In  2024 hielden we  4 bestuursvergaderingen: in januari, april, september en november. 
Naast alle lopende zaken was een terugkerend gesprekspunt: de toestemming voor 
gebiedsbetreding. De voorwaarden die Natuurmonumenten ging stellen deden ons uiteindelijk 
besluiten in 2025 geen excursies in hun terreinen te houden.  
Er is tevens contact gelegd met andere terreineigenaren m.b.t. onze excursies. Dit bleek een 
door ons “vergeten” aspect in de afgelopen jaren. 
 
* De ALV werd gehouden op maandag 13 mei 2024 bij Publieksboerderij de Proosdij. 
Aanwezig waren 21 leden. Gestart werd met een rondleiding door het Proosdijpark door Michiel 
en Milka Sytsma. In het officiële gedeelte was er speciale aandacht voor twee jubilarissen: 
Hans Westendorp (coördinator vogelwerkgroep) en Joke Veltkamp (coördinator 
scholenwerkgroep én erelid) waren dit jaar beiden officieel 40 jaar lid van IVN Ede.  Aangezien 
zij allebei nog steeds enorm actief en belangrijk zijn voor de afdeling, waren er voor hen 
behalve het gouden IVN speldje voor hen ook een oorkonde, toespraken, bloemen en een 
persoonlijke verjaardagskalender.  
 
Henk Schuijt, vervangend coördinator van de fotowerkgroep, hield als afsluiting van deze avond 
een indrukwekkende fotopresentatie met vogels uit binnen- en buitenland. 
 
* In 2024 waren er zoals gebruikelijk 2 werkgroepoverleggen, beiden in de Proosdij.  
In het voorjaarsoverleg werd besproken of/hoe we als afdeling in de natuur geïnteresseerde 
mensen uit andere culturen kunnen bereiken. Conclusie: we zullen eerst met deze mensen in 
contact moeten komen. Op dit moment lijkt dat wat veel gevraagd, we weten niet goed hoe. Het 
lijkt verstandig eerst nog te werken aan een betere bekendheid in het algemeen. Overigens 
geeft de scholenwerkgroep wel lessen aan islamitische scholen. Dat kan een aanknopingspunt 
zijn voor verder contact in de (nabije?) toekomst. 
In het najaarsoverleg dezelfde vraag, maar dan m.b.t.  jongeren. We willen in 2025 tenminste 
één activiteit met jongeren uitvoeren om het daarna mogelijk verder uit te kunnen bouwen.  
Het lijkt te gaan lukken: er zijn afspraken gemaakt met een bestaande jeugdgroep van een kerk 
. 
 
* Nieuwe leden zijn uitgenodigd voor de kennismakingsmiddag met de verschillende 
werkgroepen en het bestuur. Deze goed bezochte middag werd gehouden op zaterdagmiddag 
19 oktober bij Hoekelum.  Frits Storm was als paddenstoelenkenner gids voor 26 deelnemers 
aan de wandeling. Onderweg en/of achteraf bij een drankje in de “koffiekamer” presenteerden 
zich de verschillende werkgroepen. Er is een uitgebreid verslag van deze geslaagde middag in 
de Groene Gids verschenen. 
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Locaties voor bijeenkomsten 
 

 

 
              
Stichting Natuurcentrum Veluwe 

 
* De Zanderij is in 2024 voor ons definitief afgevallen. De speeltuinvereniging is opgehouden te 
bestaan. Het gebouw zal na verbouwing in gebruik worden genomen door Sportservice Ede. 
 
* Natuurcentrum Veluwe kon in 2024 niet worden gebruikt door de verbouwing die daar 
plaatsvindt. De samenwerking wordt voor zover mogelijk warm gehouden, maar staat op een 
laag pitje. We hielden er als IVN Ede opnieuw 2 excursies.  
 
* Gelukkig konden we goed terecht bij publieksboerderij De Proosdij. Zij zijn blij als wij daar 
activiteiten organiseren (in 2024: Fete de la Nature, 4 x een kinderactiviteit). Op avonden dat de 
zaal vrij is mogen we deze kosteloos gebruiken en er staan 2 kasten met onze spullen. In 2024 
is ongeveer 12 keer van de zaal gebruik gemaakt: voor bijeenkomsten van de fotowerkgroep, 
voor de ALV, voor de werkgroepoverleggen, voor de schoolgidsencursus, voor een lezing.  
 
IVN Ede participeert in:  
 

- IVN District Veluwe  De bijeenkomsten worden 4 x per jaar gehouden, steeds voorafgaand aan 

de Landelijke Ledenraad (LR) die aan het einde van ieder kwartaal wordt gehouden. Zowel 

landelijke als regionale punten komen aan de orde. Landelijke onderwerpen waren in 2024 onder 

meer: vernieuwing van het cursushuis, verkoop van de IVN locatie in Apeldoorn en een 

toekomstvisie voor IVN landelijk. Districtsonderwerpen in 2024 waren, naast het wel en wee van 

de afdelingen van het district,: de problemen rondom toestemmingen van Natuurmonumenten, en 

verschillende projecten die vanuit IVN Gelderland  worden uitgevoerd.  

Onze beide voorzitters hebben afwisselend de 4 vergaderingen bijgewoond. 

 
- Project “De Veluwenaar zet zich in voor de natuur”  

Aan dit project nemen naast IVN Ede ook de gemeente Ede, Natuurcentrum Veluwe, Veluwe op 

1 en Bezoekerscentrum Renkums Beekdal deel. Het project is op 5 juli met een Kick-off van 

start gegaan. Er is gekozen om rondom het onderwerp zwerfafval een project te starten waarbij 

IVN Ede een rol in educatie gaat vervullen. Een concreet product van dit project is het afvalzakje 

dat op diverse uitgiftepunten zal worden verdeeld.  

- Halfjaarlijks overleg tussen KNNV Wageningen, IVN Ede, IVN Veenendaal-Rhenen en IVN 

ZW Veluwezoom: Wordt bij gebrek aan gesprekspunten soms overgeslagen. Onze voorzitter 
Joop Ernst neemt hier aan deel. 

- Maatschappelijk Netwerk Ede 
4 x per jaar gehouden wordt er een bijeenkomst georganiseerd waar gelegenheid is om andere 
maatschappelijke organisaties uit Ede te leren kennen, en mogelijk samenwerking in gang te 
zetten. Ook is er elke keer een inspirerende lezing/presentatie waar de organisaties hun 
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voordeel mee kunnen doen. In 2024 Heeft een bestuurslid twee van de vier bijeenkomsten 
bezocht. Thema’s waren toen: “Vlammend vergaderen” en “Breng je impact in kaart”. 
 
- Operatie Steenbreek; ( gemeente Ede). Doel is het vergroenen van de woonomgeving. 
Daartoe worden verschillende activiteiten/evenementen georganiseerd, en tuincoaches helpen 
burgers met het vergroenen van hun eigen tuin. Op 20 april was IVN Ede met een stand 
aanwezig op een minimarkt voor inwoners van Ede. Er zijn ook enkele van onze leden actief als 
tuinambassadeur. 
 
- ‘Gletsjerparadijs’: dit is een burgerinitiatief van Stichting Renkums Beekdal. Het gaat om een 
gebiedsproces, opgezet voor het hele stroomgebied van de Renkumse Beek tussen de Veluwe 
en de Rijn. Het doel is het unieke karakter van het beekdal te behouden. Het noordelijke deel 
van dit dal valt binnen het werkgebied van onze afdeling.  Als IVN Ede volgen we daarom de 
ontwikkelingen, steunen waar mogelijk het initiatief, maar we zijn verder niet actief betrokken. 
Hans Gonggrijp woont namens IVN Ede bijeenkomsten bij.  
(Er is door de stichting in 2024 heel veel werk verzet. Het gaat vaak om juridische procedures, 
overleggen met gemeenten, opstellen van plannen e.d.) 

 
 
Samenwerking met andere organisaties:  
 

- Stichting Landschapsbeheer Gelderland (SLG) 

* De scholenwerkgroep en de Bosvriendjes werken met SLG samen bij het werken in het 

Landschap (afspraken, gebruiken van gereedschap en kennis over veilig werken).  

* Twee schoolgidsen zitten in de werkgroep die het kinderklompenpad Doesburger Eng met 

SLG ontwikkelt in opdracht van de gemeente. 

* Via onze samenwerking met SLG zitten we ook in het netwerk groene vrijwilligers Ede. 

 

- Stichting Landschapsbeheer Zuidwest Veluwe en A Rocha Bennekom Voor de werkdagen 

met kinderen in het mierenreservaat in Bennekom, onderhoudt de scholenwerkgroep contact met 

de beheerder en deze organisaties. 

 

- Hotel Belmont is Gastheer van het landschap; Albert Loef organiseert hier als IVN-gids een 

groot aantal excursies en activiteiten. 
 
 

 Bereik:  

 
Jaarlijks wordt door IVN landelijk gevraagd naar het bereik van alle afdelingen. Aan de 
afdelingen wordt gevraagd welke activiteiten zij hebben aangeboden en hoeveel mensen 
daaraan deelnamen. 
Onze cijfers globaal voor 2024:  
- 1400 kinderen hebben meegedaan aan één van onze jeugdactiviteiten. 

- Onze publieksexcursies uit de activiteitenfolder waren naar schatting goed voor zo’n 850 
deelnemers.  
- Alle overige activiteiten (aangevraagde lezingen, excursies etc)  telden nog eens 750 
deelnemers. Daaronder de indrukwekkende serie excursies en activiteiten van Albert Loef 
vanuit Belmont met minstens 450 deelnemers!. 
 

In totaal hebben wij daarmee in 2024 zo’n 3000 jonge en oudere mensen een mooie 

natuurervaring meegegeven en hen hopelijk gemotiveerd om zich verder voor de natuur in te 

zetten. Een mooi resultaat, naast alle positieve ervaringen die we als leden zelf natuurlijk ook 

aan onze activiteiten hebben beleefd! 

 


